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Protokół nr XXX/2013 

z XXX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 24 października 2013 r. 

 

 Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14 do 16.50.  

W sesji udział wzięło 14 radnych, 7 pracowników urzędu gminy, 2 zaproszonych gości oraz 4 

osoby zainteresowane obradami. 

 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

 

1.Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XXX sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy. 

2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013 w tym 

o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Zławieś Wielka. 

3. Informacja o realizacji zadań i uchwał związanych z wdrożeniem nowej ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. 

4.Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r., 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Zławieś Wielka, 

3) w sprawie odwołania przewodniczącego komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa  

i Bezpieczeństwa 

4)  w sprawie powołania przewodniczącego komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Bezpieczeństwa 

5.  Informacja o pracach wójta między sesjami. 

6.  Wolne wnioski i zapytania. 

7.  Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

     

 

1. Sprawy organizacyjne 

1. Otwarcie obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym otworzył XXX sesję Rady Gminy 

Zławieś Wielka. 
 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi 

kworum niezbędne do prowadzenia obrad i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Usprawiedliwił nieobecność radnej Katarzyny Rezmer. Przywitał przybyłych gości radnego 

Sejmiku Województwa Przemysława Przybylskiego oraz radnego powiatowego Andrzeja 

Walczyńskiego. Przywitał wójta wraz z pracownikami urzędu gminy, radnych, dyrektorów 

szkół oraz Dyrektor GOKiS Marię Karpińską. 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował radnych, że w dniu dzisiejszym otrzymali uzupełniony porządek obrad  

o uchwałę w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu 

gospodarki niskoemisyjnej. Zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do porządku obrad bądź 

zgłasza jakieś wnioski.  

Robert Borzęcki – radny 

Zgłosił wniosek o nieodczytywanie projektów uchwał.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że po sprawach organizacyjnych wniosek radnego zostanie poddany pod 

głosowanie.  

Jerzy Dudzic – radny 

Wręczył przewodniczącemu pisemny wniosek.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał wniosek radnego Dudzica dotyczący zwiększenia środków funduszu sołeckiego dla 

miejscowości Górsk ponad wysokość obliczaną na podstawie art. 2 ust. 1 ustawy o funduszu 

sołeckim. Powiedział, że wniosek przyjmuje do rozpatrzenia. Ponownie zapytał, czy radni 

mają pytania do porządku obrad. Nikt z radnych nie zgłosił się. Poinformował radnych, że  

w związku z objęciem funkcji przewodniczącego rady składa rezygnację z funkcji 

przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Bezpieczeństwa, co wiąże się  

z podjęciem stosownych uchwał, które znalazły się w porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że Protokół z XXIX sesji Rady Gminy był dostępny na stronie internetowej  

w terminie oraz można było się z nim zapoznać w biurze Rady, znajduje się również na sali 

obrad. Zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu. Nikt z radnych nie zgłosił uwag.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni przyjęli protokół jednogłośnie.   

2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 2012/2013 w tym o wynikach 

sprawdzianu i egzaminów w szkołach prowadzonych przez Gminę Zławieś Wielka 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Poinformował radnych, że materiały dotyczącego tego tematu zostały rozdane radnym w dniu 

dzisiejszym. Poprosił o przedstawienie punktu Panią Małgorzatę Kapsę – inspektora ds. 

oświaty. 

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. Oświaty 

Na podstawie załączonej informacji omówiła stan realizacji zadań oświatowych za rok 

2012/2013 w szkołach prowadzonych przez Gminę Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za omówienie tematu i zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos.  

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. Oświaty 

Powiedziała, że chciałaby dodać jeszcze coś do swojej wypowiedzi. Temat, o którym 

wspomniała traktowany jest zawsze „po macoszemu”, ale chcąc zasygnalizować ogromną 

potrzebę zwróciła się do Rady Gminy oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o zajęcie 

się tematem zorganizowania dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół. Obecnie 15 dzieci 

jest dowożonych przez rodziców do szkół w mieście. Rodzice dowożą dzieci własnymi 

samochodami, co w części pokrywane jest ze środków gminy, a to, że rodzice się na to godzą 

to jest tylko ich dobra wola. Jej zdaniem oraz na pewno rodziców dzieci niepełnosprawnych 

jednym z najważniejszych tematów w najbliższym czasie jest zakup samochodu do przewozu 

osób niepełnosprawnych. Dodała, że taki pojazd znacznie ułatwiłby życie takich rodzin, 

ponieważ każdy rodzic chce dla swojego dziecka jak najlepiej, a nie zawsze ma taką 

możliwość.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy robiono analizę ewentualnego zakupu samochodu do przewozu osób 

niepełnosprawnych w porównaniu z kosztami, jakie są ponoszone przez urząd gminy na 

dotację takiego dowozu przez rodziców dzieci niepełnosprawnych. Jaka to jest kwota na dzień 

dzisiejszy. Czy nie warto byłoby pomyśleć o zakupie takiego samochodu z dofinansowaniem 

pozyskanym ze środków PFRON. Dodała, że już drugą kadencję toczy się taki temat. 

Poprosiła o odpowiedź.  

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. Oświaty 

Oczekuje większego zaangażowania w tę sprawę Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej  

w Złejwsi wielkiej, ponieważ niektóre sprawy trafiają przez zupełny przypadek do niej, 

mimo, iż nie ma ich w kompetencjach. Rodzice dzieci niepełnosprawnych mają poczucie 

niedowartościowania, ponieważ stwierdzają, że GOPS w Złejwsi Wielkiej zajmuje się 

głównie patologią, a trafiający tam człowiek, który ma poważny problem życiowy traktowany 

jest „po macoszemu”. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że podejmowano działania w kierunku zakupu samochodu dla osób 

niepełnosprawnych. Niestety ze względu na to, że po pozyskaniu środków z PFRON taki 

samochód można wykorzystywać tylko i wyłącznie do przewozu osób niepełnosprawnych,  

a nie w żadnym innym celu, dlatego nie jest to opłacalne dla gminy. Mniejszym kosztem jest 

dofinansowywanie dowozu takich dzieci niż opłacenie kierowcy i utrzymywanie auta. Dodał, 

że nie oznacza to, że temat jest zamknięty i w przyszłości będzie można wrócić do tego 
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pomysłu oczywiście wykorzystując środki z PFRON, ponieważ gmina sama nie jest w stanie 

poradzić sobie z tym zadaniem.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał p. Inspektor ds. Oświaty o:  

- jej ocenę poziomu kształcenia w naszej gminie 

- problemy na jakie napotyka szkolnictwo w naszej gminie 

- jej opinię na temat współpracy z dyrektorami szkół  

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. Oświaty 

Odpowiedziała, że największym problemem szkół są bieżące remonty i to, żeby szkoły były 

bezpieczne. Wśród takich remontów jest wiele takich, które wymagają dużego nakładu 

finansowego, ale jej zdaniem sukcesywnie takie problemy można rozwiązywać. Jeśli chodzi  

o poziom kształcenia jej zdaniem jest on zależny od zaangażowania szkół. Większość z nich 

stara się uatrakcyjnić swoją ofertę edukacyjną jak i również urząd gminy będzie starał się 

pozyskiwać środki z projektów unijnych, aby wspomóc szkoły. Jej zdaniem największym 

problemem szkół jest współpraca z gminą. Niestety nie ze wszystkim szkołami taka 

współpraca układa się poprawnie i na takim poziome, na jakim powinna. Są dyrektorzy, 

którzy zapominają, że jest organ prowadzący, który jest organem zwierzchnim, a jego 

zadaniem jest nadzorowanie pewnych czynności, kontrolowanie, a nie dyskutowanie  

i przepychanie. Powiedziała, że w ostatnim czasie spotkały ją bardzo nieprzyjemne 

wydarzenia związane z sms-ami, które otrzymywała na swoją służbową komórkę. Dodała, że 

proponuje słownik ortograficzny dla dyrekcji szkoły, aby sms-y kierowane do jej osoby były 

przynajmniej poprawnie napisane. Podziękowała, powiedziała, że może jej wypowiedź była 

złośliwa, ale musiała to powiedzieć.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała ponownie, ponieważ nie dostała odpowiedzi, jaka kwota została przeznaczona na 

dofinansowanie dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół. Ile dzieci jest w naszej gminie z 

orzeczeniem o niepełnosprawności.  

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. Oświaty 

Odpowiedziała, że orzeczenie o niepełnosprawności ma więcej dzieci niż jest tych, które 

korzystają z dofinansowania dojazdów. Dzieci, które dojeżdżają do szkół jest 15.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała ile osób mogłoby ewentualnie korzystać z takiego dofinansowania.  

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. Oświaty 

Odpowiedziała, że wszystkie dzieci, które się zgłosiły korzystają z dofinansowania.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, jaka to jest w takim razie kwota.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika  

Odpowiedziała, że kwoty te wypłacane są na bieżąco po złożeniu wniosku przez rodzica 

dziecka. Dofinansowanie jest zależne od ilości dni, w których dziecko uczestniczyło  

w zajęciach w danym miesiącu.  
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Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy z możliwości dofinansowania dowozu dzieci korzystają już od zeszłego roku. 

Poprosiła, aby w przerwie sprawdzić, jaką kwotę na dofinansowanie dojazdu dzieci 

niepełnosprawnych przeznaczono w roku ubiegłym.   

Bogdan Pawłowski – radny 

Zwrócił się do dyrektorów szkół z prośbą o zastanowienie się nad wynikami egzaminów. 

Poprosił o wyciagnięcie konsekwencji wśród nauczycieli, z których przedmiotów te wyniki są 

najniższe.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za wypowiedzi i zamknął omawiany temat. 

3. Informacja o realizacji zadań i uchwał związanych z wdrożeniem nowej ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował radnych, że informacja dotycząca wdrożenia ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach również została rozdana radnym w dniu dzisiejszym. Poprosił  

o przedstawienie tematu Panią Mariolę Musiał pracownika urzędu gminy. 

Mariola Musiał – podinspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie 

Na podstawie załączonej informacji omówiła ww. temat.  

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Przedstawił temat ze strony funkcjonowania Zakładu Usług Komunalnych. Informacja  

w załączeniu do protokołu. Dodał, że jeżeli radni mają pytania to chętnie na nie odpowie.  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy nie ma możliwości ustawienia przy cmentarzach pojemników, na tworzywa. 

Wyjaśnił, że osoby, które sortują śmieci nie wiedzą gdzie wyrzucać plastik, szkło czy metal,  

a nie chcą wyrzucać wszystkiego do jednego pojemnika i mają problem. 

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Wyjaśnił, że takie zmiany wiążą się z kosztami. Pojemniki zostały ustawione pod 

cmentarzami po uprzednich rozmowach z proboszczami parafii. Dodał, że jeżeli potrzeba 

będzie zmian, to jest otwarty na propozycje i każdy proboszcz może się z nim kontaktować. 

Powiedział, że niestety zmiany wiążą się z podwyższeniem opłaty za odbiór odpadów.   

Henryk Lizak – radny 

Zapytał o ściągalność opłat za odpady. Czy program umożliwia sprawdzenie, jaka jest 

ściągalność w każdej grupie płatników?  

Mariola Musiał – podinspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie 

Odpowiedziała, że program używany do księgowania nie pozwala na dzień dzisiejszy zrobić 

zestawienia poszczególnych grup osobowych odnośnie ściągalności. Jest on systematycznie 
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ulepszany i aktualizowany. Do moderatorów zgłaszane są propozycje ulepszenia programu, 

aby ułatwić pracownikom przygotowanie zestawień statystycznych.  

Henryk Lizak – radny 

Odnosząc się do tematu odpadów przy cmentarzach powiedział, że rozmawiał z proboszczem, 

który poinformował go, że podpisał umowę z zakładem na jeden pojemnik, do którego mają 

trafiać tylko odpady sztuczne. Odpady zielone mają być składowane obok. Stwierdził, że jest 

jesień, liście spadają i na pewno będzie to stanowiło problem na cmentarzach.  

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Powiedział, że jeżeli takie problemy będą się pojawiały, to wspólnie z proboszczami będą 

podejmowane działania, aby je rozwiązać.  

Henryk Lizak – radny 

Odpowiedział, że do tej pory było tak, że ktoś z mieszkańców stawiał przyczepę, aby 

wyrzucać do niej odpady zielone, które później wywoził. Niestety teraz nie ma takiej osoby, a 

odpady zielone na pewno będą problemem na cmentarzach.  

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, aby odpady zielone były wywożone przez 

mieszkańców osobiście. Tą sprawa może zająć się tylko pracownik firmy odbierającej śmieci. 

Powtórzył po raz kolejny, że w razie potrzeby zaprasza proboszczów do rozmowy, aby 

wspólnie rozwiązać każdy zaistniały problem.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że w sprawozdaniu prezes Zakładu Usług Komunalnych powiedział, że w spółce 

zostało zatrudnionych osiem osób. Powracając do dyskusji, jaka miała miejsce na komisji 

odniosła się do projektu uchwały nr 1, która będzie podejmowana na dzisiejszej sesji. 

Zapytała, dlaczego dokonuje się zwiększenia w rozdziale „pozostała działalność” w 

poszczególnych paragrafach o kwoty np. 10 tys. 500 zł, paragraf 4300 20 tys. zł. w innych 25 

tys. i 50 tys. Jest to kwota rzędu 100 tys. Na komisji zadała pytanie, z czym wiąże się akurat 

takie duże przesunięcie na pozostałą działalność. Otrzymała odpowiedź, że pracownicy, 

którzy byli pracownikami Agrotechu nie zostali przeniesieni do Zakładu Komunalnego. Na 

komisji spytała p. wójta, czym to było spowodowane, na co wójt odpowiedział, że Zakład 

komunalny nie został jeszcze przystosowany do przejęcia tych pracowników. Uważa, że 

wystąpiły tu pewnie rozbieżności informacji i powinno się je uściślić. Ponieważ była mowa, 

że ci pracownicy przejdą w późniejszym terminie do ZUK. Zapytała, czy w takim razie jest 

mowa o tych samych pracownikach czy o innych pracownikach.   

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Odpowiedział, że mimo tego, że Gminny Zakład Komunalny został przekształcony w spółkę 

przejął 8 pracowników z Agrotechu - razem z gospodarką odpadami.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że na komisji radni nie otrzymali takiej informacji od wójta tylko inną. 

Prosiłaby, aby wójt powtórzył to, co powiedział na komisji.  

Jan Surdyka – wójt 
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Odpowiedział, że nie ma przy sobie urządzenia, na którym mógłby odtworzyć tamta 

rozmowę. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Udzielił głosu pani skarbnik. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika  

Chciałaby sprostować, bo jeśli chodzi o przesunięcie w paragrafach, o których mówiła p. 

Kutnik to dotyczyło ono pracowników Urzędu Gminy, którzy zajmują się tzw. „budowlanką” 

oraz remontami dróg. Środki na tych pracowników planowane były do końca września. 

Osoby te miały być przesunięte do Zakładu Usług Komunalnych, ale tak jak mówił wójt nie 

ma tam jeszcze zaplecza socjalnego i tak się nie stało. Dlatego nadal zostają w strukturach 

Urzędu Gminy i podkreśliła, że temat ten nie dotyczył pracowników Agrotechu.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że na komisji zadała pytanie czy zwiększenie środków w tych paragrafach 

dotyczy pracowników z Agrotechu, nawet zapisała sobie te uwagi. Poprosiła, aby na drugi raz 

nie przekazywać nieścisłych informacji wysokiej radzie, bo mogą powstać jakieś 

niepotrzebne domysły. Na komisji zapytała, „czy to chodzi o tych 8 pracowników  

z Agrotechu?” Wójt odpowiedział „tak to chodzi o tych 8 pracowników z Agrotechu” 

Podziękowała za wypowiedź.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że wychodzi na to, że nie mówi prawdy. Potwierdził, że dokładnie chodziło o 

tych pracowników, o których mówiła p. Skarbnik. Wyjaśnił, ze nie udało się jeszcze przenieść 

„budowlanki” oraz ekipy drogowej do Rzęczkowa. W związku z tym na komisji 

odpowiedział, że pracownicy nie zostali przesunięci do ZUK-u z powodu braku zaplecza 

socjalnego dla tych osób i nie było innej odpowiedzi.  

Jerzy Dudzic – radny 

Chciałby powiedzieć parę słów na temat współpracy z prezesem ZUK. Powiedział, że 

współpraca układa się dobrze, ale do pewnych momentów. Tym momentem jest koniec 

tygodnia, kiedy są opróżniane pojemniki na odpady suche. Po tygodniu pojemniki są pełne i 

opróżniane po jego interwencji. Niestety nie tak jak jest podobno w umowie zapisane, że te 

pojemniki powinny być opróżniane raz w miesiącu. Wyjaśnił, że pozwolił sobie poszukać w 

uchwałach rady i regulaminie specyfikacji przetargu, czy od razu związaliśmy sobie ręce, że 

wywóz jest raz w miesiącu i koniec. Okazuje się, że w specyfikacji przetargu jest zapisane, że 

te pojemniki o pojemności 1, 1 m3 do zbierania odpadów mieszanych w zabudowie 

wielorodzinnej będą stawiane bez dodatkowej opłaty według zestawienia przekazanego 

wykonawcy. Na temat częstotliwości się tutaj nie mówi, ale mówi się na temat częstotliwości 

w uchwale Rady Gminy z dnia 28 grudnia, gdzie w paragrafie 3 pkt 2 jest zapisane, że papier, 

tektura, szkło, tworzywa sztuczne, metale oraz opakowania wielomateriałowe odbierane są 

nie rzadziej niż raz na miesiąc. Zanim uchwała ta została anulowana powstał regulamin z 8 

lutego 2013 r. gdzie w rozdziale 4 paragraf 17 pkt 1 też jest mowa o tym, że odpady suche 

oraz wyselekcjonowane, czyli papier, tektura, tworzywa sztuczne, metale szkło odbierane są 

nie rzadziej niż raz na miesiąc. W dniu 8 lutego poprzedni regulamin został anulowany i 

został utworzony nowy, gdzie powtarza się ta sama sytuacja, że odpady, o których mowa będą 

odbierane nie rzadziej niż raz na miesiąc. Stąd jego pytanie, dlaczego w umowie znalazł się 

zapis o odbiorze raz na miesiąc. Dobrze się stało, że w regulaminie gmina nie związała sobie 
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rąk i konkretnie nie zapisano ile razy w miesiącu odpady muszą być odbierane. Zapis „nie 

rzadziej niż” daje możliwość odbioru tych odpadów częściej. Dlatego nie rozumie, dlaczego 

w umowie jest inaczej. Chciałby, aby przedstawiono ten właśnie zapis umowy, aby wszyscy 

mieli jasność. Rozumie Pana prezesa, że chce postępować zgodnie z umową dokonując tych 

wywozów. A jako prezes spółdzielni musi się do niego zwracać po tygodniu, że pojemniki są 

pełne i trzeba je opróżnić. Powiedział, że zgadza się, że można dostawić pojemniki, ale 

postępując tak całe osiedle będzie zastawione pojemnikami. Wyjaśnił, że współpraca 

układałaby się na pewno lepiej, gdyby odpady suche były odbierane raz w tygodniu. 

Powiedział, że gospodarz osiedla musi ugniatać śmieci w tych pojemnikach, ponieważ 

inaczej, kiedy nie ma w nich miejsca mieszkańcy wrzucają odpady do pojemników na odpady 

segregowane.  Dodał, że trzeba to zmienić, ponieważ jeden zapis w umowie nie może psuć tej 

współpracy.  

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Powiedział, że w tej chwili nie chciałby ustosunkowywać się do wypowiedzi Pana Dudzica.  

Robert Borzęcki – radny 

Zapytał o zestawienie rozrachunków wpłat za odbiór odpadów. W rubryce trzeciej należności 

do zapłaty zapytał skąd się bierze w miesiącu lipcu kwota 153 tys. zł do zapłaty a w grudniu 

kwota 150 tys. zł? 

Mariola Musiał – podinspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie 

Odpowiedziała, że wiąże się to z tym, że codziennie wpływają nowe deklaracje bądź 

mieszkańcy dokonują zmian. Często nieruchomości zamieszkiwane są na okres letni a na 

okres zimowy ktoś wyjeżdża i składa deklaracje, że nie zamieszkuje danej nieruchomości.  

Robert Borzęcki – radny 

Zapytał, czy ktoś z pracowników sprawdza takie zmiany i rzeczywisty stan rzeczy.  

Mariola Musiał – podinspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie 

Odpowiedziała, że wymagane jest oświadczenie, pod którym podpisuje się osoba składająca 

deklaracje. Mimo tego przygotowywana jest lista miejscowości, w której będą 

przeprowadzane kontrole, o czym należy wcześniej poinformować właściciela i uzyskać jego 

zgodę.    

Robert Borzęcki – radny 

Zapytał prezesa Kazanieckiego, co miał na myśli mówiąc „deklaracje złożone po 2 

października ”? 

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Chodziło mu o to, że deklaracje cały czas spływają i cały czas wprowadzani są nowi 

właściciele nieruchomości do systemu.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Również przychylił się do wypowiedzi radnego Dudzica odnośnie częstszego odbierania 

odpadów suchych.  

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 
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Żeby zakończyć ten temat powiedział, że uzgodniono, że śmieciarki wracające z Torunia w 

drodze powrotnej będą obsługiwały 4 spółdzielnie mieszkaniowe i odbierały odpady suche. 

Powiedział, że jego zdaniem temat powinien być już zamknięty i już nie powinno się nad nim 

rozwodzić.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. Nikt nie się zgłosił. Przewodniczący ogłosił 

10 min. przerwy.  

Po przerwie wznowił obrady XXX sesji Rady Gminy. 

Jan Surdyka – wójt 

W celu wyjaśnienia tematu dotyczącego przejęcia pracowników urzędu gminy do Zakładu 

Usług Komunalnych odczytał fragment rozmowy zapisanej na podstawie nagrania z komisji 

przed XXX sesją. (…) „Małgorzata Kutnik – radna - Zapytała, dlaczego nie zostali oni 

przeniesieni do ZUK. Jan Surdyka – wójt - Odpowiedział, że te osoby nie zostały 

przeniesione do ZUK, ponieważ nie przygotowano jeszcze pomieszczeń dla tych 

pracowników i w tym roku jeszcze nie będzie to możliwe. Małgorzata Kutnik – radna -

Zapytała ilu pracowników przeszło z urzędu gminy do spółki. Jan Surdyka – wójt -

Odpowiedział, że nie jest w stanie tak z marszu odpowiedzieć na to pytanie”  

Dodał również, że w jego wypowiedzi nie było absolutnie mowy o pracownikach Agrotechu. 

Chodziło o pracowników, którzy pracują w ekipie Pana Brzozowskiego i Sztuwe. Powiedział, 

że jest nagranie z komisji, które można odtworzyć.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że z tego, co pamięta zapytała się, czy to chodzi o tych pracowników z 

Agrotechu, którzy mieli być przyjęci później do Zakładu komunalnego. Zgadza się, że wójt 

jej tak odpowiedział, ale konsekwencją pytania jest odpowiedź. Podziękowała za wypowiedź. 

4. Podjęcie uchwał     

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poddał pod głosowanie wniosek złożony przez radnego Borzęckiego na początku sesji o 

nieodczytywanie treści uchwał.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania liczbą 13 głosów za i jednym wstrzymującym 

się wniosek został przyjęty. 

Pierwszą uchwałą jest uchwała zmieniająca budżet, radni otrzymali ostateczną jej wersję w 

dniu dzisiejszym. Poprosił o omówienie projektu Panią Joannę Chacińską – zastępcę 

skarbnika gminy. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika  

Odczytała uzasadnienie do uchwały.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do projektu tej uchwały. Powiedział, że 

uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji, ale do uzasadnienia dopisano 

dodatkowe pozycje. Poprosił o wyjaśnienie punktu 12 uzasadnienia.  
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Joanna Chacińska – zastępca skarbnika  

Wyjaśniła, że kwota ta była przeznaczona na zakup silnika do łodzi ratowniczej dla PSP. Po 

otrzymaniu wniosku od komendanta PSP 10 tys. zł zostaje przeniesione do paragrafu bieżące 

wydatki na zakup innych materiałów.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania. Nikt z radnych nie zabrał głosu. Odczytał 

tytuł uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXX/207/2013 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r. 

Powiedział, że kolejna uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminy Zławieś Wielka została 

wprowadzona do porządku obrad na jego wniosek. Jest to zasadna zmiana statutu  

o możliwość powołania drugiego wiceprzewodniczącego w celu skutecznego realizowania 

zadań reprezentowania Rady Gminy na zewnątrz. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałaby 

zabrać głos w tej sprawie.   

Jarosław Karczewski – radny 

Powiedział, że nie jest przekonany, co do tej zmiany. Wie, że można dokonać takiej zmiany, 

ponieważ Rada Gminy ma taka możliwość, ale uważa, że przed dokonywaniem jakichkolwiek 

zmian w statucie należy się dobrze zastanowić. Powiedział, że racjonalnie myśląc przez 3 

lata, kiedy funkcję przewodniczącego sprawowała radna Kutnik nikt z radnych nie usłyszał 

żadnego słowa skargi z jej strony, że nie może dać sobie rady z nadmiarem obowiązków. 

Zaznaczył, że na pewno nie było jej łatwo. Powiedział, że kolegę przewodniczącego również 

poznał na tyle, że wie, że jest on człowiekiem ambitnym i zastanawia go to, że po miesiącu 

pełnienia funkcji od razu poddaje się i mówi, że nie da rady. Okres miesiąca, co do oceny tej 

sytuacji jest bardzo krótki, po drugie, nie wydaje mu się, żeby w tym okresie były jakieś 

wyjątkowo trudne zadania, dużo spotkań czy tym podobne, żeby nie można było sobie 

poradzić w dwuosobowym składzie. Dlatego ta zmiana go nie przekonuje i uważa, że takie 

wnioski będzie można wyciągać po dłuższym stażu na tym stanowisku i może okaże się to 

zasadne. W tym momencie uważa, że nie jest to do końca przemyślana decyzja i stworzenie 

dodatkowej funkcji nie jest potrzebne. Myśli, że w innych gminach przewodniczący i 

wiceprzewodniczący wspierają siebie i dają sobie we dwoje radę.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że przychodząc na takie stanowisko każdy kreuję sobie pewną wizję 

sprawowania tego urzędu. Nie chce kwestionować pracy, którą wykonywała Pani Kutnik, ani 

nie ma zamiaru podważać jej osiągnięć. Przez 3 lata, od kiedy jest radnym zauważył z ilu 

stron spływają zaproszenia do Przewodniczącego Rady. Uważa, ze nie jest jednostką do 

pokazywania tylko i wyłącznie siebie, jako przewodniczącego, ale radni też powinni być 

zaangażowani w tę pracę. Nie chce kreować jednostki, ale pokazywać szersze gremium. 

Zaznaczył, że ani razu nie powiedział jeszcze, że sobie nie radzi i to są słowa radnego. Dodał, 

że podzieleniem się częścią obowiązków, żeby spełnić wszystkie zadania powierzone 

reprezentowaniu Rady, jest zasadne.  

Andrzej Pyzik – radny 
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Kierując swoją wypowiedź do radnego Karczewskiego zapytał czy uważa on, że dzień przed 

wyborami słuszną decyzją byłoby powołanie drugiego wiceprzewodniczącego. Dodał, że 

wywnioskował to z wypowiedzi radnego, który sugerował, żeby poczekać jeszcze z 

podjęciem takiej decyzji. Zapytał jakby to wyglądało. 

Mirosław Trzybiński – radny 

Powiedział, że Pan Pawlikowski jest przewodniczącym dopiero miesiąc ma zastępcę i uważa, 

że powinien się z nim dogadywać i ustalać pewne rzeczy razem. Dodał, że jest radnym już od 

11 lat zawsze był przewodniczący i zastępca i nie było potrzeby powoływania drugiego 

zastępcy. Stwierdził, że wiąże się to z kosztami. Za rok są wybory i nie wie, czy jest sens 

podejmować taką decyzję dzisiaj.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał czy radny Trzybiński miał podobne obawy, kiedy rok przed wyborami wójt Tadeusz 

Smarz sprawujący swój urząd bez zastępcy przez ponad 20 lat powierzył te funkcję jednemu z 

mieszkańców naszej gminy. Zapytał czy radny wtedy za tym głosował.  

Jarosław Karczewski – radny 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Pyzika, powiedział, że nie chodziło mu ani o wybory 

ani o estetykę, ale o merytorykę.  

Robert Borzęcki – radny 

Zauważył, że w projekcie uchwały nie ma ani słowa o wyznaczeniu drugiej osoby na 

stanowisko wiceprzewodniczącego chodzi tylko o zmianę w statucie. A uchwała o wyborze 

drugiego wiceprzewodniczącego będzie zupełnie inną - nową uchwałą. W tym momencie 

chodzi tylko o zmianę zapisu statutu a, nie o coś więcej.  

Jerzy Dudzic – radny 

Nie wypowiadał się jeszcze w tym temacie, bo uważał, że nie ma to sensu, ale bieg spraw tak 

się potoczył, że powstała dość napięta sytuacja. Jego zdaniem radny Pawlikowski decydując 

się na objęcie tej funkcji powinien wziąć pod uwagę to, czy będzie miał czas. Radny 

Karczewski powiedział, że przewodniczący nie daje sobie rady i faktycznie można odnieść 

takie wrażenie.  Radny Pawlikowski rzeczywiście nie powiedział, czegoś takie, ale co radni 

mają myśleć, jeżeli po miesiącu urzędowania stwierdza, że nie da rady podołać wszystkim 

obowiązkom. Zapytał, jeżeli można wiedzieć, w jakich oficjalnych imprezach przez ten 

miesiąc brał udział, jako przewodniczący. Dodał, że sprawując funkcję przewodniczącego i 

biorąc za to wynagrodzenie należy tak zorganizować sobie pracę, aby godnie reprezentować 

wszystkich radnych. Jeżeli faktycznie nie ma możliwości, bo rozumie, że różne okoliczności 

życiowe nie zawsze pozwalają na wszystko można skorzystać z pomocy zastępcy oraz 

przewodniczących komisji Rady Gminy. Powiedział, że takie jest jego zdanie i jest przeciwny 

dokonywaniu zmian w statucie i powinno się wykreślić projekt tej uchwały z porządku obrad.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że po raz kolejny próbuje się wcisnąć mu w usta słowa, których nie wypowiadał, 

dlatego po raz kolejny informuje, że nigdy nie powiedział, że sobie nie poradzi na tym 

stanowisku.    

Jerzy Dudzic – radny 
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Powiedział, że niestety radni mogą tak to wszystko odebrać. 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał prawnika, czy Rada Gminy ma prawo wprowadzić taką zmianę w statucie. 

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Odpowiedział, że Rada Gminy może dokonywać takich zmian oczywiście, jeżeli uchwała 

zostanie przyjęta większością głosów.  

Andrzej Pyzik – radny 

Odpowiedział, że skoro jest takie prawo, to zbędną jest dyskusja w tym temacie.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że niezręcznie jest jej wypowiadać się na ten temat i swoje stanowisko 

przedstawiła już na komisji. Popiera jednak swoich przedmówców i dodała, że jej zdaniem 

wójt powinien podtrzymać swoje stanowisko, o którym rozmawiał z nią ok. 1,5 miesiąca 

temu i powiedział, że na drugiego wiceprzewodniczącego szkoda środków finansowych. 

Wiadomo, że budżet jest bardzo skromny i wszyscy powinni o niego dbać. Dodała, że obecny 

przewodniczący powiedział, że zmiana ta jest z jego inicjatywy, ale ona się z tym nie zgadza, 

bo taki projekt już był wprowadzony do porządku obrad na poprzednią sesję. Nie jest to 

inicjatywa Pana Przewodniczącego Pawlikowskiego i zwróciła się do rozsądku wszystkich, 

czy faktycznie taka zmiana jest zasadna. Powiedziała, że należy to przemyśleć, ponieważ 

Rada Gminy ma Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego oraz Przewodniczących komisji 

i jej zdaniem w zupełności wystarczy osób do godnego reprezentowania Rady Gminy na 

zewnątrz.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że nie był świadkiem, ani nie miał informacji o rozmowach, które były toczone 

między ówczesną Panią przewodniczącą, a wójtem. Dodał, że jeśli ktoś zarzuca mu kłamstwo 

to jest w głębokim błędzie. Na tym zakończył dyskusję nad tą uchwałą. Odczytał tytuł 

uchwały i poprosił radnych o głosowanie. 

Mirosław Trzybiński – radny 

W trakcie głosowania powiedział, że wcześniej już zgłaszał się, aby móc wypowiedzieć się w 

tej sprawie i chciałaby jeszcze coś powiedzieć, a Pan przewodniczący mu tego nie 

uniemożliwia. Dodał, że tak jak każdy ma prawo do wyrażenia swojego zdania, a Pan 

przewodniczący nie chce dopuścić go do głosu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że radny miał czas na wypowiedzenie się i kontynuował głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 8 głosach za ,5 przeciw i 1 

wstrzymującym się podjęła 

 

Uchwałę Nr XXX/208/2013 

zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu Gminy Zławieś Wielka 
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Powiedział, że w związku z oświadczeniem, które wydał wcześniej o rezygnacji z funkcji 

przewodniczącego komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa należy podjąć 

stosowną uchwałę. Uważa, że nie trzeba już nic wyjaśniać, ale zapytał, czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos w tej sprawie. Nikt z radnych nie zadawał pytań. Odczytał tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 12 głosach za i 2 

wstrzymujących się podjęła 

 

Uchwałę Nr XXX/209/2013 

w sprawie odwołania przewodniczącego komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Bezpieczeństwa 

Przewodniczący poinformował radnych, że w związku z podjęciem poprzedniej uchwały 

należy podjąć uchwałę o wyborze nowego przewodniczącego komisji. Wyjaśnił, że komisja 

musi wybrać ze swojego grona kandydata. Ogłosił 10 min przerwy w celu ukonstytuowania 

się komisji.  

Po przerwie wznowił obrady XXX sesji Rady Gminy. 

Poinformował radnych, że na wniosek Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 

Bezpieczeństwa kandydatem na przewodniczącego Komisji został radny Bogdan Pawłowski.  

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 13 głosach za i 1 

wstrzymującym się podjęła 

 

Uchwałę Nr XXX/210/2013 

w sprawie powołania przewodniczącego komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 

Bezpieczeństwa 

Poinformował radnych, że uchwałę w sprawie opracowania planu gospodarki 

niskoemisyjnej, którą otrzymali radni w dniu dzisiejszym omówi Pan Piotr Grodzki.  

Piotr Grodzki – inspektor ds.  

Odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu czy coś jeszcze trzeba wyjaśnić. Nikt z radnych 

nie miał pytań. Odczytał tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

 

Uchwałę Nr XXX/211/2013 

w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu 

gospodarki niskoemisyjnej 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zakończył punkt podjęcie uchwał i poprosił wójta o przedstawienie informacji o pracach 

między sesjami.  

5. Informacja o pracy wójta miedzy sesjami. 

Jan Surdyka – wójt 
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Przedstawił radnym informację o pracach między sesjami. Sprawozdanie w załączeniu do 

protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję nad ww. tematem.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał, jakie uzgodnienia nastąpiły między KGW, a OSP Toporzysko. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że obie organizacje doszły do porozumienia i wspólnie, w swobodny sposób 

będą mogły korzystać ze świetlicy po wcześniejszych uzgodnieniach. Dodał, że ma nadzieję, 

że to porozumienie będzie utrzymane i realizowane. 

Jarosław Karczewski – radny 

Zapytał, co wspólnego z gminą ma rozwój firmy Pana Gajdemskiego i czego konkretnie 

dotyczyła rozmowa. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że firma Oleris cały czas rozbudowuje i rozszerza swoją działalność. Planuje 

on zainwestować w bardzo duże zadanie pobudowania chłodni na swoich gruntach w 

Toporzysku.  Sam nie jest w stanie tego dokonać, dlatego całe przedsięwzięcie związane jest 

z pozyskiwaniem środków z programu, który wejdzie od 2014-2020 roku. Rolą gminy jest 

pomoc i współpraca z firmą Oleris w realizacji tego przedsięwzięcia. Na razie nie chciałby nic 

więcej mówić, ale na pewno w najbliższym czasie poinformuje radnych jak ta sprawa 

wygląda. Dodał, że dzięki temu gmina ma szansę na pozyskiwanie potężnych wpływów z 

podatków.   

Helena Przekwas – radna 

Zapytała, czy wójt może coś więcej powiedzieć na temat budowy kolektora ściekowego z 

Górska do Przysieka. 

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że projekt na pozyskanie środków na to zadanie został złożony do Urzędu 

Marszałkowskiego i przechodzi procedury sprawdzania. Sprawa się jeszcze toczy, planowane 

są kolejne spotkania z Marszałkiem, aby omówić realizację tej inwestycji. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o szersze omówienie tematu nowej strategii województwa w związku z nowym 

finansowaniem na lata 2014-2020. Zapytała, jaka jest korelacja tej strategii z nasza gminą  

i jakie inwestycje były tam omawiane. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że na tym spotkaniu nie było mowy o inwestycjach, które się planuje. Była to 

publiczna prezentacja całej strategii, którą przyjął sejmik w dniu, kiedy odbyło się to 

spotkanie. Chodziło o to, w jakich kierunkach planuje się rozwój województwa. Rozważano, 

jakie środki i ewentualnie gdzie będą kierowane. Sama strategia nie została przekazana żadnej 

osobie biorącej udział w tym spotkaniu i nikt nie zna szczegółów w tym temacie. Powiedział, 
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że na spotkaniu z innymi wójtami przygotowano dla starosty informacje o potrzebach gmin, 

ponieważ reprezentuje on gminy na wyższym szczeblu. Jako wójt gminy Zławieś Wielka 

zgłosił temat przebudowy drogi nr 80 w celu poprawienia jej jakości. Niestety z tego, co wie 

bardzo mało środków planuje się na budowy dróg gminnych. Bardzo dużo środków planuje 

się rozdysponować na budowy kolektorów tłocznych, kanalizację, wodociągi i energię 

odnawialną. Podsumował, że strategia dotyczyła tylko inwestycji ponadgminnych.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że celowo zadała to pytanie, ponieważ chyba wszystkim wiadome jest, że w 

ramach środków 2014-2020 realizowane będą zadania przede wszystkim 

międzysamorządowe. Wyjaśniła, że myślała, iż zadania są już określone w strategii.  

Małgorzata Wiśniewska – radna 

Zapytała o spotkanie z prezydentem Torunia dotyczące utworzenia linii MZK. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że sytuacja nie jest klarowna, ponieważ z budżetu gminy należałoby dopłacać 

do tego zdania ok. 150 tys. rocznie. Bilety jednorazowe jak i miesięczne byłyby droższe niż u 

przewoźnika firmy Arriva. Do dnia dzisiejszego MZK nie złożyła konkretnej oferty w tym 

temacie. Uważa, że ze względu na zbyt wysokie ceny biletów nie uda się zrealizować tego 

przedsięwzięcia. Nic więcej nie może powiedzieć ze względu na brak konkretnej oferty. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś ma jeszcze pytania do pracy wójta między sesjami. Nikt z radnych nie 

zgłosił się.  

6. Wolne wnioski 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję. Poinformował radnych, że w dniu dzisiejszym radna Kutnik złożyła 

wniosek o przyjęcie jej do Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. Powiedział, że 

uchwała w tej sprawie zostanie podjęta na kolejnej sesji. Wniosek radnego Dudzica, o którym 

poinformował już wcześniej zostanie rozpatrzony na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Bogdan Pawłowski – radny 

Podziękował za powierzoną mu funkcję. Powiedział, że będzie starał się dobrze sprawować tę 

funkcję. Poprosił o sprawdzenie możliwości uiszczania opłat za odpady komunalne w ZUK. 

Powiedział, że wiele osób z Rzęczkowa i okolic to starsze osoby i trudno jest im dotrzeć na 

pocztę czy do banku. Zgłosił problem z odcinkiem zjazdu z góry „Rzęczkowskiej”. 

Powiedział, że w ostatnim czasie miało miejsce tam wiele wypadków i uważa, że Zarząd 

Dróg Wojewódzkich musi zając się tym tematem. Dodał, że na ostatnim zakręcie jest bardzo 

ślisko i nawet jadąc wolno można łatwo wpaść w poślizg.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Powiedział, że czuje się urażony, że przewodniczący nie dał dojść mu do głosu przy uchwale 

o zmianie statutu. Powiedział, że jego zdaniem nie daje on sobie rady jako przewodniczący, 

jeśli po miesiącu sprawowania funkcji musi powoływać drugiego zastępcę. 



 16 

Rafal Żelazek – sołtys  

Powiedział, że nie rozumie, czemu służyło porównanie sytuacji powołania jego osoby na 

stanowisko wójta przy dyskusji nad uchwałą w sprawie zmian w statucie. Wyjaśnił, że z jego 

powołaniem na zastępcę wójta nie miał nic wspólnego Pan Trzybiński, ani żaden inny radny. 

Jeżeli Pan przewodniczący zna prawo i ustawy, to wie, że zastępcę wójta powołuje sam wójt. 

Dlatego na pewno Pan Trzybiński nie głosował za jego kandydaturą i powiedział to, aby 

wyjaśnić tę kwestię. Kończąc swoją wypowiedź dodał „ nie chciałbym, aby moja osoba była 

rozgrzebywana kosztem jakiś rozgrywek na sesji Rady Gminy”. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przyjął wypowiedź Pana Żelazka i zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał czy w roku 2014 będą środki na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że już dwa razy pozyskano środki na to zadanie. Niestety nie wie, co dalej i nie 

może odpowiedzieć na to pytanie konkretnie. Powiedział, że nie wie, co będzie w nowym 

finansowaniu, ale nic nie stoi na przeszkodzie, aby mieszkańcy zgłaszali swoje potrzeby. 

Dodał, że da to możliwość zorientowania się ile jest jeszcze potrzeba na naszym terenie takich 

oczyszczalni. Zapewnił, że jeśli będzie taka możliwość to program zostanie wdrożony. 

Powiedział, że jak najbardziej mieszkańcy mogą zgłaszać swoje potrzeby.  

Wioleta Warzocha – sołtys 

Zapytała, czy gmina naprawdę przyłoży się do zakupu samochodu do dowozu dzieci 

niepełnosprawnych. Powiedziała, że mimo tego, iż przedstawiono, że 15 dzieci dowożonych 

jest do szkół w Toruniu przez rodziców, to tak naprawdę nikt nie wie ile takich dzieci siedzi 

w domu. Wyjaśniła, że nie wszyscy rodzice mają samochód i nie mają możliwości, 

dowiezienia dziecka do szkoły.  

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że dofinansowuje się dojazdy dzieci, które faktycznie mogą uczestniczyć w takich 

zajęciach. Wiele dzieci jest tak niepełnosprawnych, że niestety nie mogą dojeżdżać do szkoły. 

Dodał, że żadnej rodzinie, która zgłosiła się o dofinansowanie nie odmówiono pomocy. 

Powiedział, że każdy rodzic może zgłosić się do urzędu i wspólnie można coś wypracować. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedział, że na początku sesji zadała pytanie Pani skarbnik, jakiego rzędu jest kwota 

dofinansowania dowozu 15 dzieci niepełnosprawnych do szkół.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika  

Odpowiedziała, że za 2012 rok przy dofinansowaniu 12 dzieci była to kwota ok. 42 tys. zł.  

Rafal Żelazek – sołtys  

Odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi radnego Pawłowskiego w sprawie wyników 

egzaminów w szkołach w imieniu nauczycieli powiedział, że to nie jest tak, że nauczyciel jest 

odpowiedzialny za zbyt niskie osiągnięcia. Wyjaśnił, że jest wiele czynników, które się na to 
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składają. Powiedział, że jak wszyscy wiedzą uczniowie pochodzą z różnego środowiska i 

czasami ciężko jest wyciągnąć coś z takiego ucznia. Niesprawiedliwym jest powiedzenie, że 

to nauczyciel przez swoje nauczanie zaniża poziom. Zaprosił radnego na zajęcia, które 

prowadzi, aby mógł od podszewki zobaczyć jak wygląda praca nauczyciela na lekcji. 

Powiedział, że inaczej wygląda praca z uczniem zdolnym, a inaczej z uczniem, któremu 

nauka przychodzi ciężko.  

Bogdan Pawłowski – radny 

Odpowiedział, że ma swoje zdanie na ten temat, bo również chodził do szkoły i doskonale 

pamięta nauczycieli, którzy chcieli nauczyć oraz nauczycieli, którym się nie chciało. Dodał, 

że z zaproszenia skorzysta.  

Rafal Żelazek – sołtys  

Powiedział, że realia czasów dzisiejszych różnią się od tych, które były kiedyś. Dodał, że jeśli 

radny nie orientuje się w tej materii to faktycznie zaprasza na zajęcia.  

Teresa Balicka – radna 

Poprosiła o wycięcie zakrzaczeń w kierunku Borku.  

8. Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z obecnych chciałby jeszcze coś powiedzieć. Nikt nie zgłosił się. O godzinie 

16.50 zamknął obrady XXX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
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